
KAUNO MIESTO SAVIVALDYBĖS TARYBOS NARĖS AUDRONĖS JANKUVIENĖS 

 VEIKLOS ATASKAITA 2023 08 01 – 2023 12 31 

Tarybos Švietimo, kultūros ir sporto komiteto narė; Kontrolės komiteto narė; Nevyriausybinių organizacijų tarybos narė; 

Bendruomeninių organizacijų tarybos narė; Šeimos reikalų komisijos narė, Balsų skaičiavimo komisijos narė. LVŽS 

frakcijos seniūnė 

VEIKLA TURINYS 

TARYBOS, KOMITETŲ IR KOMISIJŲ POSĖDŽIAI 

1.  2023 09 04 

Švietimo, kultūros ir 

sporto komiteto 

posėdis 

Posėdžio įrašas: https://www.youtube.com/watch?v=n12154ywO8o  

2. 2023 09 05  
Kontrolės komiteto 

posėdis 

Posėdžio įrašas: 

https://www.youtube.com/live/_qfePTeO8As?feature=shared  

3. 2023 09 12 Tarybos posėdis 

Protokolas: https://www.kaunas.lt/wp-

content/uploads/sites/13/2023/09/t231008.pdf 

Pernai Kauno miestas iš gautų dotacijų ir valstybės biudžeto asignavimų 

nepanaudojo: 

276 tūkst. eurų neformaliajam vaikų švietimui; 

beveik 380 tūkst. eurų - bendrojo ugdymo mokyklų tinklo stiprinimo 

iniciatyvoms skatinti (iš 420 tūkst. eurų panaudota tik 40,4 tūkst., t.y. vos 

10 proc.); 

iš Ekonominės raidos skatinimo programai numatytų 863 tūkst.eurų 

panaudota maždaug pusė - 461 tūkst.; 

iš Visuomenės sveikatos rėmimo specialiosios programos 319,7 tūkst.eurų 

išnaudota tik 115 tūkst., nepanaudoti - 204 tūkst. 

Tarybos posėdyje paprašėme Savivaldybės administracijos paaiškinimų.  

 

Atsakymai:  

per mažai vaikų lankė neformalaus švietimo užsiėmimus; (?) 

nebuvo pateikta paraiškų mokyklų tinklo stiprinimo iniciatyvoms, dėl 

sutrūkinėjusių tiekimo grandinių nepavyko nupirkti mokyklinių 

autobusiukų, todėl ir išnaudota tik 10 proc. lėšų (?) Kodėl "sutrūkinėjusios 

tiekimo grandinės" nesutrukdė Švietimo, mokslo ir sporto ministerijai tuo 

pačiu laikotarpiu nupirkti rekordinį geltonųjų autobusiukų skaičių? 

dalis lėšų iš Ekonominės raidos skatinimo programos nepanaudota dėl 

vėluojančių darbų Dainų slėnyje ir Rotušėje. 

Pernai iš viso liko nepanaudota 3 mln. eurų dotacijų ir asignavimų iš 

valstybės biudžeto ir arti 6 mln. eurų iš specialiųjų programų ir biudžetinių 

įstaigų pajamų įmokų.  

Atsainus ministerijų požiūris? Per vėlai ateinančios lėšos? Savivaldybės 

administracijos nereiklumas? Daugiau politikų kontrolės (ir pagalbos) 

turbūt  reikia metų eigoje. 

4.  2023 09 13 

Išvažiuojamasis 

Konstrolės komiteto 

posėdis į K. Griniaus 

slaugos ir palaikomojo 

gydymo ligoninę 

Išvažiuojamasis posėdis surengtas mano siūlymu. Dėl naujų Lietuvos 

Respublikos sveikatos apsaugos ministerija nustatytų reikalavimų ligoninėje 

beveik trečdaliu - nuo 350 iki 257 - sumažinta ligonių vietų.  

Kadangi valstybė nenumato jokių investicijų į tokių įstaigų plėtrą, Kauno 

savivaldybė iš savo biudžeto numato per artimiausius vienerius metus 

investuoti apie 25 milijonus eurų ir įrengti 400 naujų vietų slaugos 

reikalingiems žmonėms.  

https://www.youtube.com/watch?v=n12154ywO8o
https://www.youtube.com/live/_qfePTeO8As?feature=shared
https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/09/t231008.pdf
https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/09/t231008.pdf


5.  2023 10 09 

Švietimo, kultūros ir 

sporto komiteto 

posėdis 

Posėdžio įrašas: 

https://www.youtube.com/live/tRKa1wS5h1Y?feature=shared 

6. 2023 10 10 
Kontrolės komiteto 

posėdis  
Posėdžio įrašas: https://www.youtube.com/watch?v=tbJs0ZVxYVk 

7. 2023 10 17 Tarybos posėdis 

Protokolai: https://www.kaunas.lt/wp-

content/uploads/sites/13/2023/10/t231009.pdf 

https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/10/t231010.pdf  

8. 2023 11 13 

Švietimo, kultūros ir 

sporto komiteto 

posėdis 

Posėdžio įrašas: https://www.youtube.com/watch?v=a2KscaR5cl4 

Kauno miestas šiemet nepanaudos 222 tūkstančių eurų, arba net trečdalio 

valstybės dotacijų, už socialinės reabilitacijos paslaugas neįgaliesiems. Tam 

buvo numatyta 600 tūkstančių eurų. Kodėl taip nutiko, kai paslaugų 

neįgaliesiems poreikis tik didėja? 

Socialinė reabilitacija - tai pagalba į namus senyvo amžiaus ir neįgaliems 

asmenims ar šeimoms; 

socialinių įgūdžių ugdymas ar atkūrimas šeimos paramos centre, dienos 

centre ar asmens namuose, intensyvi pagalba krizės metu, psichosocialinė 

pagalba ir kt. 

Nuo 2023 metų pradžios socialinė reabilitacija žmonėms su negalia 

bendruomenėje akredituojama. Tikėtasi, kad naujas modelis "padės 

sumažinti socialinės reabilitacijos paslaugų teikimo organizavimo 

administracinę naštą savivaldybėms ir paslaugas teikiančioms 

organizacijoms."  

Bet nutiko priešingai. Neįgalieji negaus tiek paslaugų, kiek buvo galima jų 

suteikti. Kokios to priežastys, Kauno miesto savivaldybės Švietimo, 

kultūros ir sporto komitete klausimą perdavėme kolegoms pagal 

kompetenciją - Tarybos Sveikatos ir socialinių reikalų komitetui. 

 

Kaunas grąžina 109,4 tūkst.eurų dotacijų, skirtų būsto pritaikymui 

neįgaliesiems. O laukiančiųjų - eilė. Kam reikalingas liftas ar įvaža į butą, 

kam - praplatinti buto duris, kad įvažiuotų su ratukais, kam - pritaikyti 

spec.poreikiams vonios įrangą ir kt. 

Šiemet tam tikslui skirta apie 500 tūkst. eurų, penktadalis lėšų liks 

nepanaudota. Mieste neįgaliesiems bus pritaikyta 67 būstai, galėjo būti 10 

ar 12 butų daugiau. 

Aiškinama, kad trūksta norinčiųjų atlikti tokius darbus remontininkų. 

Konkurse dalyvavo tik vienintelis  "Kauno butų ūkis", jis pagal savo išgales 

atliks tiek, kiek leidžia pajėgumai... 

9. 2023 11 21 Tarybos posėdis 

Protokolai:https://www.kaunas.lt/wp-

content/uploads/sites/13/2023/11/t231011.pdf 

https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/11/t231012.pdf 

 

Kauno miesto tarybos dauguma šiandien nusprendė įdiegti naujo tipo 

viešojo transporto bilieto rūšį – renginių bilietą. Jis bus integruotas į Kaune 

vyksiančio renginio bilietą, skirtą per tris valandas iki renginio pradžios 

nuvykti į renginį ir per tiek pat laiko po pabaigos grįžti iš renginio. Esą taip 

siekiama skatinti miesto gyventojus bei svečius renginio dieną naudotis 

viešuoju transportu. 

Netaiklus šioje vietoje argumentas, kad gyventojams viešojo transporto 

bilietas nebrangs. Bet užtat brangs renginių bilietai. Ir nebus jokios 

https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/10/t231010.pdf
https://www.youtube.com/watch?v=a2KscaR5cl4
https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/11/t231011.pdf
https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/11/t231011.pdf
https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/11/t231012.pdf


galimybės atsisakyti įskaičiuoto priedo - kelionės viešuoju transportu 

bilieto.  

Žmonės mokės už spec.bilietą netgi tada, kai bus įsigiję, tarkim, mėnesinį 

viešojo transporto bilietą. Arba turi teisę į nuolaidą, o šiuo atveju ja 

pasinaudoti negalės. O jei kas gyvena kaimynystėje ir ateis pėsčiomis? Arba 

atlėks paspirtuku? 

Akivaizdu, kad bergždžiai mėginama spręsti iš anksto, dar vietos parinkimo 

stadijoje užprogramuotą parkavimo, spūsčių ir kamščių problemą prie 

"Žalgirio" arenos (kažkas labai įtikinėjo, kad jokių problemų nebus!). Dabar 

jau bėda ryški ir prie S.Dariaus ir S. Girėno stadiono.  

Ar spec.bilietas padės, išsodins kauniečius iš automobilių? Na, bent "Kauno 

autobusai" uždirbs, nes renginio bilietų platintojai turės sudaryti sutartį su 

bendrove ir įsigyti šios rūšies bilietų. 

Balsavom prieš. 

 

Sveikatos centrą Kaune steigiančios 45 sveikatos įstaigos už tokių norų 

turėjimą turi susimokėti "dešimtinę". Sveikatos apsaugos ministras žadėjo, 

kad centrų steigimas nieko nekainuos, bet rugsėjo mėnesį pakeitė savo 

nuomonę. Beveik pusė Kauno sveikatos centrą steigiančių įstaigų spurdėjo, 

kad nenori mokėti "dešimtinės", bet teks. Taryboje užklausus, o kokiu 

pagrindu kelios įstaigos nuo tokio mokesčio atleidžiamos, administracijos 

atstovai paaiškino -"tiesiog atleidom". 

10. 2023 11 21 
Kontrolės komiteto 

posėdis 
Posėdžio įrašas: https://www.youtube.com/watch?v=tAy84tzI2xk 

11. 2023 12 11 

Švietimo, kultūros ir 

sporto komiteto 

posėdis 

Posėdžio įrašas: https://www.youtube.com/watch?v=QGSJgEMg0vU 

12. 2023 12 19 Tarybos posėdis 

Protokolas: https://www.kaunas.lt/wp-

content/uploads/sites/13/2023/12/20231228085739_t231014.pdf 

https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/11/t231011.pdf 

 

 

Npritarėm sprendimo projektui dėl į biudžetą grąžinamų lėšų. 

Kai pietūs mokykloje kainuoja 4-5 eurus ir dažnai šeimai už du vaikus jau 

susidaro nemenka suma, paradoksaliai atrodo, kai į biudžetą grąžinam 551 

tūkstantį, arba pusę milijono eurų, kurie buvo numatyti nemokamam 

moksleivių maitinimui. Esą vaikai vengia tokios paramos ir nenori valgyti 

"kaip varguoliai". 

Į biudžetą  grąžinsime tam nepanaudotus 267,6 tūkst. eurų. Praėjusiame 

posėdyje "nurašėme" 284 tūkst. Tad susidaro įspūdinga nemokamam 

moksleivių maitinimui nepanaudota suma.  

Vadinas, valstybė lėšų turi, o Seimo dauguma užsispyrusiai atmetinėja 

nemokamo visų pradinukų maitinimo įstatymo projektus! 

Socialinės apsaugos ir darbo ministerija individualios priežiūros paslaugai 

skyrė 330,3 tūkst. eurų. Iš jų  218,8 tūkst. eurų grąžinsime, nes šios lėšos 

gali būti naudojamos tik ugdant tėvų atsakingos tėvystės įgūdžius iki vaikui 

sukaks 2 metai (su negalia - 3 metai), ir jos negali būti perskirstytos 

paslaugų teikimui šeimoms, auginančioms vyresnius vaikus. Kaunas apie 

tai vis rašo ministerijai - kaip žirniai į sieną. 

Trečias pavyzdys. Nepanaudojam 318,5 tūkst. eurų užimtumo didinimo 

programoms, nes nuo 2023 m. sausio 1 d. iš esmės pasikeitė Užimtumo 

didinimo programų rengimo ir jų finansavimo tvarkos aprašas, dėl to 

užsitęsė viešųjų pirkimų procedūros siekiant įsigyti atvejo vadybininko 

paslaugas (čia gal jau atsakingųjų pramiegota?), dėl apribotų įdarbinimo 

galimybių – panaudota mažiau lėšų.  

https://www.kaunas.lt/wp-content/uploads/sites/13/2023/11/t231011.pdf


13. 2023 12 12 
Kontrolės komiteto 

posėdis 

Posėdžio įrašas: https://www.youtube.com/watch?v=pDZxZ7Now20 

Mano siūlymu, pritarus Kontrolės komitetui, kitais metais Kaune bus 

atliekamas socialinių paslaugų auditas. Gal jis atsakys į klausimus, tarp jų ir  

kodėl socialinei reabilitacijai mieste šiemet nepanaudota 222 tūkst. eurų iš 

skirtų 600 tūkst.eurų? 

14. 2023 08 31 

Bendruomeninių 

organizacijų tarybos 

posėdis 

Protokolas: https://www.kaunas.lt/wp-

content/uploads/sites/13/2023/09/2023-08-31-protokolas-Nr.-B28-3.pdf 

15. 2023 09 06 

Bendruomeninių 

organizacijų tarybos 

posėdis 

Protokolas: https://www.kaunas.lt/wp-

content/uploads/sites/13/2023/09/2023-09-06-protokolas-Nr.-B28-4.pdf 

16. 2023 12 05 
Šeimos reikalų 

komisijos posėdis 

Kodėl Kaune negalėtume pagerbti gražių, laimingų šeimų? Joms padėkoti ir  

net apdovanoti? Juk apdovanojame menininkus, sportininkus, mokytojus, 

mokslininkus. O kodėl "nematome" gražių šeimų, kurios vertos dėmesio ir 

viešo pagerbimo? 

Šiandien vykusiame pirmajame Šeimos reikalų komisijos posėdyje 

pateikiau idėją Kaune surengti Šeimų dieną. Tokias šventes rengia daug 

šalies savivaldybių, bet Kaune tokios tradicijos nėra. Nėra ir tradicijos 

pagerbti ir padėkoti šeimoms, auginančioms būrį vaikų, išugdžiusioms 

išskirtinius talentus ir pan. Oficialiojoje dalyje šeimoms galėtų būti 

teikiamos Savivaldybės padėkos ir apdovanojimai, o linksmoji dalis - 

organizatorių fantazija: vaikai siaustų pramogų erdvėse, muzikuotų, 

lenktyniautų komandoje su tėveliais, bendrautų su mėgstamais 

personažais... 

Smagu, kad idėją geranoriškai palaikė Šeimos reikalų komisijos nariai. 

Sausio mėnesio posėdį skirsime tik  Šeimų dienos Kaune organizavimo 

temai. 

Posėdžio įrašas: https://www.youtube.com/live/E4bph-

zciEU?feature=shared 

GYVENTOJŲ PRIĖMIMAS 

17. Gyventojų priėmimas 
Kreipėsi pil. L.R. dėl kūdikio kraitelio ir vienkartinės išmokos gimus 

vaikui. Perduota Socialinių paslaugų skyriui, klausimas išspręstas. 

18. Gyventojų priėmimas 

Pateikta užklausa Kauno m. savivaldybės administracijos direktoriui ir 

Aplinkoss apsaugos skyriui dėl iškirstų medžių Islandijospl/Savanorių 

pr.447B sankirtoje. Gautas atsakymas, kad ė Savivaldybę dėl medžių 

kirtimo šioje vietoje nebuvo kreiptasi.  

19. Gyventojų priėmimas 

Kreipėsi Jurbarko g. gyventojai dėl transporto keliamo triukšmo. Viršijamos 

triukšmo normos patvirtintos po atliktų tyrimų. Pateikta užklausa 

Savivaldybės administracijai. Gautas atsakymas, kad Jurbarko gatvėje yra 

įrengti krovininio transporto eismą draudžiantys ženklai, o dėl jų pažeidimų 

gyventojai turintys kreiptis į policiją. Pastačius Kėdainių tiltą, transporto 

eismo srautai bus nukreipti Brastos gatve. 

20. Gyventojų priėmimas 

Kreipėsi kauniečiai, pageidavę sužinoti, ar Parodos g. 26, prie Vytauto 

parko esantys tarpukario rūmai jau yra įtraukti į kultūros paveldo saugomų 

objektų sąrašą. Pateiktos užklausos Kultūros paveldo departamento prie 

Kultūros ministerijos Kauno teritoriniam skyriui ir Savivaldybės 

administracijai. Gauti atsakymai, kad rūmai nėra įtraukti į nekilnojamųjų 

kultūros vertybių sąrašą, tačiau jo apsaugą užtikrina specialusis 

paveldosaugos planas, Žaliakalnio 1-osios kultūros paveldo vietovės ir 

pastatui suteiktas a2 kategorijos (statiniai, turintys vertingųjų savybių) 

statusas. 

21. Gyventojų priėmimas 

Gauta daug laiškų iš Domeikavos dėl gyventojų prieštaravimo steigti šioje 

vietovėje Pusiaukelės namus. Susitikimuose su atsakingomis institucijomis 

dalyvavo LVŽS frakcijos atstovai. 

https://www.youtube.com/watch?v=pDZxZ7Now20


22. Gyventojų priėmimas 

Kreipėsi Aleksoto gyventojai dėl vandentiekio ir kanalizacijos įvedimo, 

prisijungiant prie miesto centralizuotų tinklų. Suteikta informacija, 

klausimas sprendžiamas. Laukiama specialios programos paskelbimo 

gyventojams. 

23. Gyventojų priėmimas 

Kreipėsi P. Mašioto pradinės mokyklos mokinių tėvai dėl visos dienos 

modelio taikymo šioje mokykloje. Laiškas apsvarstytas Švietimo, kultūros 

ir sporto komitete, perduota spręsti Savivaldybės administracijai. 

24. Gyventojų priėmimas 

Kreipėsi Kauno miesto neįgalieji, norėdami sužinoti apie galimybes 

pritaikyti būstą savo reikmėms, situaciją Kauno mieste. Pateikta užklausa 

Socialinių paslaugų skyriui. Informacija pateikta. 

DARBAS SU DOKUMENTAIS 

25. 
Pasirengimas Tarybos, komitetų, 

komisijų posėdžiams 

Per ataskaitinį laikotarpį įvyko 4 Tarybos posėdžiai, juose apsvarstyta 226 

klausimai. Surengti 4 Švietimo, kultūros ir sporto komiteto posėdžiai, 

įvyko 5 Kontrolės komiteto posėdžiai (vienas – išvažiuojamasis).  

26. 2023 09 08 

 

DĖL SPRENDIMO 

PROJEKTO TR-441 

„DĖL KAUNO 

MIESTO 

SAVIVALDYBĖS 

ŠVIETIMO IR 

NEFORMALIOJO 

UGDYMO ĮSTAIGŲ 

PATIKĖJIMO TEISE 

VALDOMO 

NEKILNOJAMOJO 

TURTO, 

IŠNUOMOJAMO 

TRUMPALAIKIAMS 

RENGINIAMS 

ORGANIZUOTI, 

MINIMALIŲ 

PRADINIŲ ĮKAINIŲ 

PATVIRTINIMO“ 

PAKEITIMO 

Kauno miesto savivaldybės Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcija 

siūlo patvirtinti mažesnius Kauno miesto savivaldybės švietimo ir 

neformaliojo ugdymo įstaigų patikėjimo teise valdomo nekilnojamojo turto, 

išnuomojamo trumpalaikiams renginiams organizuoti, minimalius pradinius 

įkainius nei numatyta projekte. 

Nepritarta. 

27. 2023 09 28 

Užklausa Kauno 

miesto savivaldybės 

Nekilnojamojo turto 

paveldo vertinimo 

tarybai dėl “NEO-

LITHUANIA” rūmų 

Parodos g. 26 

įtraukimo į kultūros 

paveldo sąrašą  

Po 2023 06 gauto atsakymo iš Kauno miesto savivaldybės administracijos 

raštu kreipiausi į Kauno miesto savivaldybės Nekilnojamojo turto paveldo 

vertinimo tarybą siūlydama apsvarstyti dėl “Neo-Lithuania” rūmų Parodos 

g. 26 įtraukimo į kultūros paveldo sąrašą. Dalyvavau NTPVT posėdyje 

2023 10 27.  

Po daugiau nei dešimties metų pagaliau bus padaryta tai, kas ekspertų buvo 

rekomenduojama dar 2013 m.- vienus gražiausių Kauno tarpukario 

architektūros rūmų -  "Neo-Lithuania" ant Parodos kalno - įrašyti į kultūros 

vertybių registrą. 

Kauno miesto Nekilnojamojo turto kultūros paveldo vertinimo komisija 

(pirmininkas Vytautas Petrušonis, pirmininko pavaduotojas Rimgaudas 

Miliukstis, nariai Regina Tumpiene, Rytis Vieštautas, Inga Puidokienė) po 

raštiško mano kreipimosi nusprendė, kad modernizmo architektūros 

puoselėtojo arch. Edmundo Fryko projektuoti rūmai vertintini ne kaip 

vietinio, o kaip aukštesnio -  regioninio reikšmingumo lygmens objektas. 

Todėl siūloma šį klausimą dėl vertingųjų savybių nustatymo ir įrašymo į 

kultūros vertybių registrą svarstyti aukštesnei instancijai - Kultūros paveldo 

departamentas prie Kultūros ministerijos. Tokiu atveju rūmų tvarkybos, 

kapitalinio remonto ir bet kokių kitų darbų priežiūrą vykdytų ne miesto 

paveldosaugininkai, o Kultūros paveldo departamentas. 

 



Vienbalsiai priimtas Tarybos sprendimas siūlyti Kultūros paveldo 

departamentui prie Kultūros ministerijos įtraukti objektą į paveldo registrą 

ir suteikti jam ne vietinio, o regioninio lygmens paveldo objekto statusą. 

28. 2023 09 29 

Užklausa LR Kultūros 

paveldo departamento 

Kauno teritoriniam 

skyriui dėl “NEO-

LITHUANIA” rūmų 

Parodos g. 26 

įtraukimo į kultūros 

paveldo sąrašą 

Kreiptasi raštu į KPD Kauno teritorinį skyrių dėl “Neo-Lithuania” rūmų 

Parodos g. 26 įtraukimo į kultūros paveldo sąrašą. KPD Kauno teritorinio 

skyriaus vedėjas  Svaigedas Stoškus informavo, kad šis pastatas bus 

įtrauktas į 2024 m. darbotvarkę. 

29. 2023 10 15 

DĖL SPRENDIMO 

PROJEKTO TR-486 

„DĖL VEIKLOS, 

KURIA GALI BŪTI 

VERČIAMASI 

TURINT VERSLO 

LIUDIJIMĄ, RŪŠIŲ 

FIKSUOTŲ PAJAMŲ 

MOKESČIO DYDŽIŲ 

GYVENTOJAMS 

2024 METAMS“ 

PAKEITIMO 

Kauno miesto savivaldybės Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcija 

siūlo nekeisti ir nedidinti veiklos, kuria gali būti verčiamasi turint verslo 

liudijimą, rūšių fiksuotų pajamų mokesčio dydžių 2024 metams, t.y. palikti 

dabartinius, t.y. 2023 metais galiojančius įkainius, išskyrus 

„Apgyvendinimo paslaugų (kaimo turizmo paslaugos teikimas“ veiklos 

(kodas 10), nekeičiant  pasiūlymo, kad šiai veiklai fiksuotas pajamų 

mokestis 2024 metais Kauno mieste nebūtų nustatomas. 

30. 2023 11 21 

LVŽS FRAKCIJOS 

PAREIŠKIMAS DĖL 

SMULKIOJO 

VERSLO 

ŽLUGDYMO 

KAUNO MIESTE 

. Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcija apgailestauja, kad šiandien 

Kauno miesto taryboje buvo priimti du sprendimai, kuriais  mieste 

žlugdomas smulkusis verslas. Tai sprendimai dėl veiklos, kuria gali būti 

verčiamasi turint verslo liudijimą, rūšių fiksuotų pajamų mokesčio dydžiio 

gyventojams 2024 metais ir dėl vietinės rinkliavos už leidimo prekiauti ar 

teikti paslaugas viešosiose Kauno miesto vietose išdavimo. 

Tai reiškia, kad verslo liudijimai ir rinkliavos brangsta praktiškai visiems 

smulkiesiems verslininkams – kirpėjams, laikrodininkams, batsiuviams ir 

kitiems paslaugų teikėjams, maisto kioskelių savininkams, viešose vietose 

prekiaujantiems ūkininkams, gėlių prekeiviams prie kapinių ir kitiems. 27-

ioms veikloms verslo liudijimai brangs dvigubai, nuo 200 iki 400 eurų, 

kitais atvejais – 70 eurų, nuo 580 iki 650 eurų. Dalis vietinių rinkliavų už 

prekybą ar paslaugas viešosiose vietose didės iki 2,5 karto. 

Tokiais sprendimais smulkiajam verslui apsunkinamos konkurencijos 

sąlygos su didžiausiais prekybos tinklais, stambiuoju verslu. 

31. 2023 12 19 

LVŽS FRAKCIJOS 

PAREIŠKIMAS DĖL 

PAMINKLŲ IR 

SKULPTŪRŲ 

STATYMO KAUNO 

MIESTE 

Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcija atkreipia Tarybos dėmesį, 

kad Kauno miesto savivaldybės taryba yra patvirtinusi Skulptūrų ir 

paminklų statymo ir nukeldinimo Kauno miesto viešosiose vietose 

taisykles. Taisyklės reglamentuoja prašymų pateikimo, jų svarstymo, 

projektų derinimo, skulptūrų ir paminklų nukeldinimo tvarką ir procedūras. 

Taisyklės galioja ir dabar.  

Taisyklėse numatyta, kad norint įamžinti krašto istorijai ir kultūrai 

nusipelniusių asmenų atminimą, svarbią istorinę datą ar įvykį, prašymai su 

projektiniais pasiūlymais turi būti teikiami svarstyti Pavadinimų sumanymo 

ir atminimo įamžinimo darbo grupei, o jai pritarus – Lietuvos dailininkų 

sąjungos Kauno skyriaus tarybai. 

Tik gavęs nurodytų institucijų pritarimus, Kultūros paveldo skyrius rengia 

Savivaldybės tarybos sprendimo projektą dėl pritarimo paminklo ar 

skulptūros pastatymui. Savivaldybės tarybai pritarus paminklo ar skulptūros 

pastatymui Savivaldybės lėšomis, Kultūros paveldo skyrius organizuoja 

skulptūros ar paminklo projekto konkursą. 

Pastaruoju metu stebime atvejus, kai skulptūros ir paminklai mieste statomi 

nesilaikant šių Taisyklių: projektiniai pasiūlymai nesvarstomi Pavadinimų 

sumanymo ir atminimo įamžinimo darbo grupėje, neaptariami Dailininkų 

sąjungos Kauno skyriuje. Miesto Tarybos nariai apie statomus ar 

planuojamus statyti paminklus sužino tik iš viešosios erdvės, nors 

Taisyklėse aiškiai reglamentuota, kad projektas turi būti apsvarstytas 

Taryboje ir gautas jos pritarimas, kai jie statomi iš Savivaldybės biudžeto 

lėšų. 



Frakcijos nuomone, Taisyklių nesilaikyta statant 215 tūkstančių eurų miesto 

biudžetui kainavusį obeliską policijai, Tauro skulptūrą už 176 tūkstančius 

eurų, jų nesilaikoma ir dabar planuojant statyti Lietuvos didžiojo 

kunigaikščio ir Lenkijos karaliaus Aleksandro Jogailaičio paminklą, prie 

kurio įrengimo taip pat numato prisidėti Savivaldybė.  

Kreipiamės į Savivaldybės administracijos direktorių, kuriam pavesta 

kontroliuoti,  kaip laikomasi Skulptūrų ir paminklų statymo ir nukeldinimo 

Kauno miesto viešosiose vietose taisyklių, kad būtų išnagrinėti Tauro 

Savanorių pr. Pradžioje, obelisko policijai, Aleksandro Jogailaičio paminklo 

statymo atvejai ir nustatyta, kas derino projektinius pasiūlymus, priėmė 

sprendimus, ar nebuvo pažeistos Skulptūrų ir paminklų statymo ir 

nukeldinimo Kauno miesto viešosiose vietose taisyklės. Taip pat kieno 

sprendimu Kaune atsisakyta statyti paminklą poetui Justinui 

Marcinkevičiui.  

Taip pat kreipėmės į Vyriausybės atstovą Kauno ir Marijampolės 

apskrityse, prašydami išnagrinėti,  ar šiais atvejais nepažeidžiamas Vietos 

savivaldos įstatymas, įpareigojantis Savivaldybės administraciją vykdyti 

Tarybos sprendimus. 

FRAKCIJOS POSĖDŽIAI 

32.  2023 09 12 Frakcijos posėdis Aptarti Tarybos posėdžio klausimai, pozicijos balsuojant 

33. 2023 10 17 Frakcijos posėdis Aptarti Tarybos posėdžio klausimai, pozicijos balsuojant 

 34. 2023 11 21 Frakcijos posėdis Aptarti Tarybos posėdžio klausimai, pozicijos balsuojant 

 35. 2023 12 19 Frakcijos posėdis Aptarti Tarybos posėdžio klausimai, pozicijos balsuojant 

SKLAIDA 

36. 2023 10 05 
https://kaunas.kasvyksta.lt/2023/10/05/kultura/transformatorine-budele-

vertesnis-paveldas-uz-rumus-ant-parodos-kalno/ 

37. 2023 10 08 

https://www.lrt.lt/mediateka/irasas/2000298409/paliatyvios-pagalbos-

paslaugos-kaune-gerinant-ju-kokybe-ligoninems-tenka-atsisakyti-dalies-

pacientu? 

38. 2023 10 10 
https://kaunas.kasvyksta.lt/2023/10/10/sveikata/priespaskutineje-gyvenimo-

stoteleje-slaugomiems-ligoniams-nepakaks-vietu/ 

 39. 2023 10 12 
https://www.delfi.lt/news/ringas/politics/audrone-jankuviene-kulturos-

paveldas-ka-saugome-ir-ko-nematome-94770605 

40. 2023 11 30 

https://www.lrytas.lt/verslas/rinkos-pulsas/2023/11/30/news/sia-veikla-

kaune-besiverciantiems-darbuotojams-smugis-is-savivaldybes-gerokai-

patustins-pinigines-29271406 

41. 2023 12 04 
https://www.delfi.lt/news/ringas/politics/audrone-jankuviene-paminklai-

kaune-sprendimus-priima-sesi-zmones-95264453 

42. 2023 12 06 

https://www.lrytas.lt/bustas/architektura/2023/12/06/news/dar-vienas-

tarpukario-perlas-kaune-studento-rumai-neo-lithuania-ivertinimo-lauke-

desimtmeti-29410075 

43-

78 
2023 08 01-2023 12 31 

Paskelbta 35 įrašų apie darbą Taryboje socialinio tinklo Facebook 

asmeninėje paskyroje https://www.facebook.com/audrone.jank   

 

 

 

 


